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Verslag van de 9e ALV van Koepelcoöperatie Energie van Utrecht dd 240604  
 

Aanwezigen: 

Esther Hardi 
Ad Gresnigt 
Henk Jan Bekedam 
Sven Lankreijer 
Dick Nederend 
Harrie Swarte 
Elmar Theune 
Pieter Ruigewaard 
Aart Houwink 
Sophie Schut 
Ivo Thonon 
Stella Eitjes 
Guus Ydema 

2030.nu en Solar Parkings 
Zon op Ockhuizen (ZoO) 
Zon op Ockhuizen (ZoO) 
Eemnes Energie  
Lek en IJsselstroom (Lijs) 
Zon op Heuvelrug 
Secretaris EvU 
Voorzitter EvU 
Penningmeester EvU 
Directeur EvU 
EvU 
EvU 
EvU 

 

1. Opening door Pieter Ruigewaard, voorzitter van EvU. 

Pieter heet iedereen welkom 

Energie-U en Zon op de Ronde Venen hebben zich afgemeld. 

 

2. Voorstelronde  

Iedereen stelt zich kort voor. 

 

3. Nieuwe leden  

•  Het bestuur van Coöperatie Zon op Ockhuizen heeft zich gemeld als aspirant-lid van Energie van 

Utrecht. Ze bestaan sinds september vorig jaar. Er komt een heel groot zonneveld, waarvan zij voor 

20% aandeelhouder zijn (naast WindUnie 30%, een commerciële partij 20% en drie agrariërs voor elk 

10%). WindUnie wil 10% van hun deel na realisatie graag overdragen. Project is nu niet rendabel 

(hoge rentestand). ZoO wil voorlopig aspirant-lid worden. De coöperatie voldoet aan de voorwaarden.  

• Het bestuur van Coöperatie Windkracht Eemland heeft gemeld dat zij het aspirant-lidmaatschap 

willen omzetten in een volwaardig lidmaatschap. 

• Tijdens de vorige ALV was er te weinig tijd voor het bestuur van Coöperatie Solar Parkings om zich 

voor te stellen. De coöperatie is opgericht door 5 leden (Baarn Duurzaam, EWEC, Woerden, Lek en 

IJsselstroom en 2030.nu) om 10 carpoolplaatsen te voorzien van zonnepanelen. De ene carpoolplaats 

is rendabeler dan de andere. Gezamenlijk doen maakt het waarschijnlijk haalbaar. Ze zijn nog bezig de 

businesscase uit te werken. Je mag nu nog niet terug leveren achter de meter (vanwege SCE-

voorwaarden). Er wordt samengewerkt met We Drive Solar die voor de laadinfrastructuur gaat 

zorgen.   

Besluit: de ALV stemt unaniem in met Coöperatie Zon op Ockhuizen als aspirant-lid  

 

4. Inhoudelijk Jaarverslag 

Er zijn weinig opmerkingen. Wel dat het goed is om ook voorbeelden te noemen van de 

subsidieaanvragen onder het kopje Servicepunt. Dan wordt het concreet. Zo is Eemnes Energie 

geholpen met subsidies. Zou mooi zijn om de volgende keer ook de resultaten/kengetallen kort te 

benoemen. ACTIE volgend jaarverslag 
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5. Financieel jaarverslag  

• Financieel Jaarverslag Koepelcoöperatie 

Aart licht kort het jaarverslag van de koepelcoöperatie toe. Een grote post is het resultaat van de 

deelneming in het Projectbureau. In 2022 was verlies geleden. Dat gaf vorig jaar wat zorgen bij de 

leden die geld hebben ingelegd. Dit jaar schrijven we zwarte cijfers dankzij het Projectbureau. Vorig 

jaar is al opgemerkt dat de kosten van de boekhouding en de samenstellingsverklaring een fors 

bedrag innemen. Deze kosten kunnen we verlagen als de penningmeester de boekhouding gaat doen 

en de kascommissie de controle op het jaarverslag. Verzekeringen zijn voor bestuursaansprakelijkheid 

via EnergieSamen.  

Vraag: De accountantsverklaring is er nog niet?  

Antw: Inmiddels hebben de bestuursleden getekend. Deze stukken wijken niet af van de 

conceptstukken. De jaarrekening zal met de samenstellingsverklaring en het verslag van deze 

vergadering worden toegestuurd aan de kvk. 

Besluit: de ALV stemt in met het Financieel Jaarverslag van de Koepelcoöperatie  

Besluit: de ALV verleent decharge aan het bestuur  

 

• Vorige ALV is besloten met een Kascommissie te gaan werken voor de coöperatie. Twee bestuurders 

van leden hebben zich bereid verklaard deze taak op zich te nemen: Huib de Vriend van Heuvelrug 

Energie en Walter Schalkwijk van SolarParkings en Lek en IJsselstroom. Dat maakt het mogelijk dat de 

penningmeester de boekhouding bijhoudt en de jaarstukken voor de coöperatie voorbereidt.  

Besluit: De ALV benoemt Huib de Vriend en Walter Schalkwijk tot leden van de Kascommissie  

 

• Financieel Jaarverslag projectbureau 

Sophie licht de jaarstukken toe. Er wordt meer marge gerekend op dienstverlening aan overheden 

dan op dienstverlening aan leden. Vorig jaar zijn nog niet alle kosten gemaakt voor de Servcicepunt-

subsidie van de provincie. Het restant mogen we meenemen naar dit jaar. Het negatieve bedrag 

stamt uit de opstartsubsidie. We voldeden niet aan alle eisen die waren afgesproken. Dat moest in 

2023 gecorrigeerd worden. De volgende keer gaan we daar beter op letten om verrassingen te 

voorkomen. Voor de huidige subsidie voor het servicepunt mogen we een deel van de algemene 

kosten toerekenen aan het servicepunt. Algemene kosten zitten vooral in management en 

communicatie. De overige uren van Sophie zijn projecturen. Overigens, WEA, ons 

administratiekantoor, blijft wel de boekhouding en samenstellingsverklaring doen voor het 

Projectbureau. 

Vraag: Er is veel extern geld (subsidie). Dat is eenmalig. Hoe zit dat met de vaste kosten in de 

toekomst?  

Antw: De subsidie voor het servicepunt is voor 3 jaar. En we hebben afgesproken met de provincie 

dat we dit najaar al in gesprek gaan over periode daarna. Plan is de omzet van de projecten te laten 

groeien.Het bestuur heeft vertrouwen in de toekomst en in de mensen die we aan ons hebben 

gebonden. Het bestuur hoeft minder hand en spandiensten voor het Projectbureau te verrichten en 

kan zich meer richten op besturen en de lange termijnstrategie.  

Vraag: zijn er ook in-kind diensten? Er lijken ook zaken niet gefactureerd te kunnen worden. 

Antw: Nee, er zijn geen diensten die niet gefactureerd worden.  

 

6. Aanvulling Huishoudelijk Reglement  
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• Voorstel om de ICA-principes op te nemen in het Huishoudelijk Reglement. 

Elmar licht kort toe. Opgemerkt wordt dat ICA-principes kunnen veranderen. Het is dus wijs om er 

een jaartal bij te zetten.  

Vraag: moeten dan de stichtingen die lid zijn van EvU er zelf ook aan voldoen? 

Antw: Van coöperatieve leden verwachten we dat zij deze ICA-principes onderschrijven. Ook 

stichtingen kunnen lid worden, maar voldoen dan zelf niet aan het principe van open lidmaatschap. 

We hebben wel gezegd dat als stichtingen eigendommen krijgen, zij daarvoor een coöperatie moeten 

oprichten. Volgende keer wordt dit verwerkt in een nieuwe versie van het Huishoudelijk Reglement. 

ACTIE 

 

7. PAUZE  

 

8. Standpunten stuk  

• Document Lokaal Eigendom 

Het standpunten stuk is een dynamisch document. Het werkgroepje lokaal eigendom heeft het 

document van de vorige keer verder uitgewerkt voor lokaal eigendom. Aart licht het document toe. 

Dick: Er is ook in het eigen bestuur veel discussie geweest over de definitie van lokaal eigendom. Als 

een gemeente zich niet houdt aan het RES bod, dan neemt de provincie de regie. Provinciaal stuk 

over lokaal eigendom is overigens niet optimaal.  

Antw: Wij proberen invloed uit te oefenen op de provincie. Provincie gaat best ver, maar nemen niet 

alle ICA-principes over. Wat provinciale Staten willen is belangrijker dan wat wij willen. Niemand kan 

>50% lokaal eigendom juridisch afdwingen, maar met een slimme beoordelingsstrategie kun je wel 

ver komen. Sommige gemeenten proberen hier behoorlijk ver in te gaan. Er zijn dappere bestuurders, 

al zeggen juristen dat het niet kan worden afgedwongen.  

Sven: zijn er gradaties in lokaal eigendom? w/n direct omwonenden; grondeigenaren; groepjes 

ondernemers? Wat vinden we meer meerwaarde hebben? Voorkeur zo dicht mogelijk bij project, en 

zo breed mogelijk dus niet alleen landeigenaren. 

Antw: denken in cirkels. Pieter vraagt aan Sven verbetervoorstellen te doen. ACTIE 

Vraag: Is een omgevingsfonds voldoende?  

Antw: nee  

Besluit: De ALV wil de kern van de notitie over lokaal eigendom opnemen in het standpunten stuk.  

 

• Document rol en belang lokale coöperaties; korte peiling zeggenschap over wind/zonprojecten 

Dit is een dilemma van de ICA-principes, waarin staat dat elke persoon één stem heeft. Elke stem telt 

evenveel, dus allemaal zeggenschap. Wil je de investeerders beschermen door hen alleen de 

zeggenschap geven over het project, dus een afgescheiden deel? Hoe ga je hiermee om. Stel 100 

leden; 40 leggen geld in en 60 niet. 

Esther: Lusten en lasten horen bij elkaar. Dat maakt de acceptatie groter. Als je iedereen laat 

beslissen, dan kun je met veel tientjes-leden een project tegenhouden. Mensen die zelf participeren 

zouden meer gewicht moeten hebben. Dus alleen als je inlegt heb je een stem. 

Harry: Het moet niet uitmaken hoeveel geld mensen hebben ingelegd. Zeggenschap beperken tot wie 

participeert.  

Dick: ook niet lokale partijen (ook coöps) hebben eigendom en zeggenschap (verg De Windvogel)  

Sven: stem moet afhankelijk zijn van de inleg. Wel meepraten. Dan lijkt het meer op een BV. 

Eigendom zo dicht mogelijk bij inwoners.  
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9. Bijpraten wind  

Toelichting Guus:   

EvU heeft een windteam, dat de leden ondersteunt. Dit team brengt voor de provincie ook de 

kansrijkheid van lokaal eigendom in kaart. Eerst starten de kansrijke projecten. Later ook de minder 

kansrijke projecten (waar gemeenten niet willen). Bij die laatste projecten kan de provincie een 

projectbesluit nemen. Kijken of er samenwerking mogelijk is. Langjarige samenwerking is nodig. 

Daarvoor moeten we ook in gesprek met de provincie.  

Soms wil een coöperatie meedoen met wind terwijl deze zelf geen windmolen kan neerzetten. Het is 

wellicht mogelijk om met andere coöperatie mee te doen die wel iets met wind gaat doen. Meld je bij 

Guus. ACTIE leden 

 

Vraag; Hoe zit het met netcongestie?  

Antw: Molens op de door de Provincie aangewezen voorkeurslocaties kunnen in principe aangesloten 

worden op het net van Stedin. Kans bestaat dat het langer gaat duren. Het landelijk ontwikkelfonds is 

te gebruiken voor de kosten van netaansluiting en leges. Dat is van belang voor haalbaarheid. Team 

wind levert een kennisprogramma. De eerste sessie is op 17 juni s’ middags en s’ avonds (nagekomen 

bericht: uitgesteld tot 19 september vanwege te weinig aanmeldingen).  

Toelichting Ivo: op het provinciaal beleidskader lokaal eigendom en participatie. Dat houdt in: eerst 

aanbieden aan mensen dichtbij en daarna in steeds grotere cirkels. Coöperaties moet extra hun best 

doen om omwonenden lid te maken en zeggenschap te geven, ook zonder investeringsplicht. Er 

worden echter weinig mensn lid vlak bij een windmolen en zij investeren meestal ook niet. Toch moet 

geprobeerd worden de tegenstanders te betrekken. In een coöperatie gelden de ICA-principes. Lokaal 

eigendom kan volgens de omschrijving wel van een overheid zijn, maar niet van eén enkele 

grondeigenaar. Er is wel 50% als uitgangspunt vastgelegd, maar nog geen hard minimum van 50%. 

Het is een nogal rommelig stuk. Belangrijk om over een jaar te evalueren.  

Guus: provincie gaat campagne voeren ook voor lokaal eigendom. Ontwikkelfonds wordt eind dit jaar 

weer gevuld met €5M van de provincie. Als alles goed gaat komt er ook €2,5M van EZ bij, als dat in 

het nieuwe kabinet blijft. We kunnen extra middelen krijgen als we de verkiezing ‘VOOR’ winnen. Dus 

stem allemaal. 

 

10. Verslag vorige vergadering  

Er zijn geen redactionele opmerkingen of vragen nav het verslag.  

Besluit: De ALV keurt het verslag van de vorige vergadering goed. 

 

11. Wvttk/rondvraag 

- Zijn omwonenden altijd tegen? Als je een goed proces doorloopt, dan krijg je een deel van 

de mensen mee en die worden ook lid. Antw: klopt, niet alle omwonenden zijn tegen, en het 

is van belang wel in gesprek te blijven met de tegenstanders. 

- Oproep voor fin masterclass op 11 juni. 

- Zon-op-land projecten. Kan over de businesscases informatie uitgewisseld worden? Klopt het 

dat ze allemaal niet haalbaar zijn? EvU gaat een Community-whatsappgroep maken met 

deelgroepen, die zijn bruikbaar voor dit soort informatie-uitwisseling. 

- EvU gaat een Community-whatsappgroep maken met deelgroepen, die zijn bruikbaar voor 

dit soort informatie-uitwisseling. 
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- Energiewet is aangenomen in de 2e kamer inclusief energiegemeenschappen en energie-

delen (vooralsnog wel via een leverancier zoals om|nieuweenergie).  

- Uit de Energy Board: het blijkt dat het probleem van netcongestie nog groter is aan de 

afname kant. Daarom heeft Stedin geen aandacht meer voor invoeding kant of voor 

energiehubs. Dat maakt RES-doelstelling onhaalbaar. Het is moeilijk om hier invloed op te 

krijgen. Dit speelt bij alle netbeheerders. Bestuurders lijken hun oren te laten hangen naar 

Stedin. EvU heeft een notitie voor de Energy Board opgesteld die ook met de Ledenbrief van 

10 juni wordt meegestuurd. 

 

12. Sluiting 

 

Resumé besluiten 

• De ALV stemt unaniem in met Coöperatie Zon op Ockhuizen als aspirant-lid 

• De ALV stemt in met het Financieel Jaarverslag 2023 van de Koepelcoöperatie  

• De ALV verleent decharge aan het bestuur 

• De ALV wil de kern van de notitie over lokaal eigendom opnemen in het standpunten-stuk. 

• De ALV keurt het verslag van de 8e ALV goed. 

 

Resume acties:  

• In het volgende jaarverslag worden ook de resultaten/kengetallen kort benoemd.  

• Volgende vergadering ligt een herzien Huishoudelijk Reglement voor.  

• Pieter vraagt Sven om gradaties in lokaal eigendom uit te werken in het stuk over lokaal 

eigendom.? 

• Leden zonder windlocatie, maar die wel graag mee willen doen, kunnen zich bij Guus melden. 

Het is wellicht mogelijk om met andere coöperaties mee te doen die wel iets met wind gaat doen. 

• EvU maakt een Community-whatsappgroep met deelgroepen, die zijn bruikbaar voor informatie-

uitwisseling. 

 


